
Proces-verbal
Tncheiat Tn 9edinta Comisiei de ecologie, protec jia mediului 9i igienizare

din data de 28 mai 2025, ora 9

Sedinta s-a desfasurat prin mijloace electronice, prin intermediul
platformei online de videoconferin+a WebEx.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
27.05.2025 a domnului pre9edinte Mitu Razvan – Aurel.
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MITU RiLZVAN – AUREL - PRE§EDINTE - prezent

It
)

MELNIC CONSTANTIN ION - prezent

r

JELEA BOGDAN – ION - prezent

GAVRIL NICOLAE LUCIAN - prezent

RADU DRAGO§ – GEORGIAN - prezent

SABO BOGDAN – ALEXANDRU - prezent

LEONTE ANDREEA – IULIANA - prezent

SUSANU SELENA – GABRIELA - prezent

Ordinea de zi a comisiei:
Stadiul cererilor de autorizare, venite din partea sectoarelor privitor la
defrisarea arborilor uscati;
Recensamantul pomilor uscati, batrani, periculosi;
Stadiul solutionarilor cererilor de defri9are a arborilor care pun in
pericol viaja cetajenilor.
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Doamna Director Executiv Chirita Mihaela – Directia de Mediu

Buna dimineata. Domnule pre9edinte, o sa va raspundem la Tntrebari.
in 5 minute o sa am un audit. §i daca colegii mei nu sunt in masura, o sa
revin ulterior in scris.

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

Desigur, va muljumesc din suflet. O sa ii rugam pe colegi Dvs. atuncl
sa raspunda la cele 3 Tntrebari pe care ... Putem incepe, atunci.

Doarnna Director Executiv Chirita Mihaela – Direc jia de Mediu

Ca sa Tnjeleaga 9i ceilalji participanji, in principiu, cererile de avizare
pe partea de defri9ari 9i toaletare, sunt in principiu Tntre 10 9i 12 mii pe an.
80% dintre ele sunt practic venite din partea administratorilor de spa Iii verzi,
aici intra 9i sectoare 9i ceilalji administratori. Aici sunt cumulate 9i de defri9ari
9i de toaletari. 20% vin din partea persoanelor private. De o luna de zile am
semnat 9i eu 98 domnul primar pentru ca am avut o parte de categorii
delegate iar dansul alta parte, am semnat vreo 5 mii 9i ceva. Suntem curnva
la zi cu cele de defri9are. Un pic deficitar la cele de toaletare, dar sa speram
ca acum cu schimbarile, o sa mi se dea delegare, sa le semnez 9i pe cele
de toaletare, care sunt inca pe flux la cabinet primar. lar altele ... direc jie,
pentru ca urmeaza, toate sunt complete. Mai avem la unele de completari,
la altele de verificari din teren, dar in principiu suntem cam la zi, cel pujin pe
partea de defri9are.

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

O.K. lertaji-ma.

Procedural trebuie sa votam 9i ordinea de zi.

va muljumim pentru clarificari.



Doamna consilier Comanici Ancu ja Sorina

Dar cum ramane cu toaletarile, doamna director?

Doamna Director Executiv Chiri ia Mihaela – Direc jia de Mediu

Suntem pujin deficitari, sa vedem delegarea, daca domnul primar fmi
va da delegare sau Ie va semna dansul. Urmeaza sa Ie iau 9i pe cele de
toaletare de la cabinet. inca nu le-am luat pe cele de toaletari 9i pe cele
categorie de construc Iii. Asta ar mai fi la cabinet. Dupa ce se stabilizeaza,
se dau dispozijii, se deleaga, a9teptam.

Doamna consilier Comanici Ancu ja Sorina

Da. Si noi a§teptam, ca avem multe solicitari pentru toaletari, chiar de
anul trecut §i chiar mai mutt decat atat. Multumesc mult de tot. doamna
director

Doamna Director Executiv Chiri la Mihaela – Directia de Mediu

Cu placere

Domnul Pre$edinte Mitu Razvan - Aurel

va muljumim. O sa va rog sa votam ordinea de zi, avand un singur
punct, respectiv diverse.

Secretariat Tehnic

Buna ziua

Cvorumul este de 11 din 11 consilieri

Puteji vota ordinea de zi.

O sa citesc cele trei subpuncte:



Stadiul cererilor de autorizare, venite din partea sectoarelor privitor la
defri§area arborilor uscati:
Recensamantul pomilor uscati, batrani, periculosi;
Stadiul solujionarilor cererilor de defri9are a arborilor care pun in
pericol viata cetajenilor.

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

Daca mai sunt alte Tntrebari pentru aparatul de specialitate.

Secretariat Tehnic

Votul este de 11 voturi pentru, 0 abtineri, 0 voturi impotriva.
Ordinea de zi a fost aprobata.

Domnul Pre$edinte Mitu Razvan - Aurel

va multumim

Domnul Jelea, aveti cuvantul

Domnul consilier Jelea Boqdan - Ion

va multumim frumos. Buna dimineata, stimati colegi. Eram curlos
daca poate sa ne spuna doamna doamna director Chirita cate cereri pentru
toaletare, injeleg ca acestea ar urma sa intre la semnat, e de catre domnul
primar general interimar, fie daca va delega atribujiile catre altcineva, cate
sunt ca numar aproximativ, care este ordinul de marime, doamna director?

Doamna Director Executiv Chirita Mihaela – Directia de Mediu

va pot spune acum ca pe flux, la Cabinet Primar General sunt in jur
de 2000 de avize de toaletare
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Domnul consilier Jelea Bogdan - Ion

Am in+eles. va muljumesc. lar aceste aproximativ 2000 de avize de
toaletare sunt venite 9i din partea administratiilor locale de la nivel de sector
sau sunt de la persoane fizice proprietari 9i a9a mai departe, de terenuri, de
cu4i?

Doamna Director Executiv Chiri la Mihaela – Direc jia de Mediu

Sunt 9i 9i, dar ponderea mare e din partea administrajilor de spa Iii
verzi. Adica sectoare 9i ceilal li administratori.

Domnul consilier Jelea Boqdan - Ion

O.K. Am Tnteles. $i exista vreo evaluare cu privire la riscuri? Am tot
vazut Tn ultima vreme mai ales acuma cu toate furtunile macar din ultimul an
de zile, am vazut ca au fost mai multi primari de la sectoare, de la toate
sectoarele 9i acum 9i Tn mandatul anterior, care spuneau ca a9teapta sa
intervina asupra asupra arborilor Tmbatrani{i uscaji 98 a9a mai departe, mai
cu seama ca de multe ori se intampla ca la evenimente din acestea
meteorologice mai mai puternice sa Ie spun, se Tntampla sa cada pe ma9ini,
sa faca tot felul de pagube 9i s-a Tntamplat chiar sa cada pe oameni 9i sa
genereze sa genereze evident ni9te situa Iii foarte foarte periculoase. La
nivelul dumneavoastra exista vreo evaluare asupra acestor riscuri?

Doamna director. am urmarit ca si dumneavoastra bineinteles si ca si
toli ceilal+i bucure9teni cu aten+ie 9i Tngrijorare, ca sa citam un personaj de
foarte trista amintire, faptul ca atunci cand sunt fenomene meteorologice mai
dure, ma refer la furtuni, la vijelii 9i a9a mai departe, se Tntampla ca mulji
dintre arborii care necesita intewenjii de toaletare sa cada, sa se rupa, sa se
prabu9easca, generand pagube materiale importante Tn patrimoniul
locuitorilor Bucure9tiului, ma refer la ma9ini, la garduri 9i a9a mai departe,
dar au fost 9i cazuri Tn care au cazut pe oameni. Tntrebarea este exista la
nivelul directiei pe care o conduceji dumneavoastra vreo evaluare a acestor
categorii de riscuri, astfel Tncat sa Tncercam sa grabim pujin acest proces de
avizare Tn scopuri de a evita pentru viitor Tn primul rand in primul rand
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afectarea sanatatii oamenilor, evident in mod secundar
materiale?

pagubele

Doamna Director Executiv Chirila Mihaela – Direc jia de Mediu

Aici sunt mai multe probleme. Pe de o parte, ... administratorilor de
spajit verzi un aviz general de Tnlaturare ramuri uscate, fisurate, tocmai
pentru a preveni 9i a fi cetajenii Tn siguran Ia, iar al doilea aviz general de
interven jie pentru vegeta jia care afecteaza circula jia rutiera. Asta pe de o
parte. Pe de alta parte, toate cererile de toaletare, adica se trateaza Ia feI cu
prioritate ca 9i cele de deti9are. Mai avem o alta procedura Tn regim de
urgenla, in 24 de ore, daca administratorii de spajii verzi nu transmit, fiind o
urgen R, ei facand evaluarea 9i evalueaza riscul 9i atunci trebuie sa-mi
transrnita mie 9i Tn 24 de ore sa le dau avizarea. Au mai fost fost Ia feI alte
situajii in care chiar m-au sunat personal, mi-au asumat, adica fara
semnatura domnului primar, ca daca e un pericol, automat taiem ca nu avem
ce sa facem, Tncercam sa prevenim siguranja cetajenilor. Cele care sunt pe
flux, nu pot raspunde eu. Dar sa speram ca nu 9tiu, Tntr-o luna suntem 9i pe
asta de toaletari Ia zi 91 restul se vor rezolva mult mai repede. Nu 9tiu daca
v-am lamurit.

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

\lb muljumesc. Mai sunt alte Tntrebari? Domnul Radu, va rog. Buna
dimineaja .

Domnul consilier Radu Draqo9 Georgian

Voiam sa intreb daca exista diferente notabile Tntre sectoarele intre
sectoare Tn privin+a numarului de cereri sau a modului de gestionare 9i Tntreb
asta pentru ca mi-aduc aminte cum anumite primarii de sector au anuntat ca
vor face intervenjii in urma convocarii Comitetului local pentru situatii de
urgenla acolo unde au decis defri9ari de mii de arbori sau sau toaletari. Avem
o diferenta Tn modul Tn care sectoarele administreaza sau aceasta situatie?
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Doamna Director Executiv Chiri la Mihaela – Direc jia de Mediu

Da, cele mai multe solicitari au venit din partea sectoarelor 4 respectiv
6. Ponderea aici a fost cea mai mare. Asta pe anul trecut dar Pi anul asta.
Anul trecut ponderea mare a fost 9i pe sectorul 2. Deci 2, 4 98 6. Dar anul
asta, de fapt 9i 2, dar nu ca 4 9i 6. 1 9i 3 mai pujin.

Domnul consilier Radu Draqo$ Georgian

cali au fost Tn ceea ce prive9te aceste initiative locale, cum cum s-a
intewenit aici? Aji fost informaji?

Doamna Director Executiv Chiri la Mihaela – Direcjia de Mediu

§i-au votat Tn consiliu hotarari pe situatii de urgenta... Mi-au trimis
anexa. Aljii ne-au anunjat ce au defri9at pentru ca in mod normal ar trebui
sa ne informeze 9i sa ne transmita 9i poze sa vedem intr-adevar ca acei
copaci aveau anurnite probleme.

Domnul consilier Radu Draqo$ Georgian

Deci practic ce spuneji dumneavoastra e ca aceste comite locale au
luat o decizie pentru binele cetajenilor, dar mai departe noi nu 9tim exact ce
au facut acolo.

Doamna Director Executiv Chiri la Mihaela – Directia de Mediu

Da, nu 9tirn decat Ia 2 sectoare. ... nu e cazul pentru ca s-au tot emis
avize. Deci anul trecut doar a fost un mare blocaj, iar acum situajia zic eu ca
sta mai bine decat anii anteriori.

Domnul consilier Radu Draqo9 Georgian

O.K. in acela9i timp Tn+eleg cumva ca de la nivel de sector poate sunt
mult mai aproape de de cetatean sau de om de strada de 9i a9a mai departe
dar noi la nivel de Primaria Capitalei avem o procedura de intervenjie rapida
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pentru arborii care prezinta risc major? Adica nu doar o cerere. Interventie
rapida. E unul sa cada. Cum, cine intervine? Ce semnatura avem nevoie sau
stam doar Ia mana sectoarelor sa si a comitetelor.. .

Doamna Director Executiv Chirila Mihaela – Direc jia de Mediu

. .. noi in teren 9i s-au luat masuri imediat. ... ei pentru ca noi nu avem
cum sa inventariern tot Bucure9tiul 9i pe privat 9i pe 9i pe public 9i practic,
adrninistratorii Ti anun@, ... daca chiar e pericol, adica nu nu sunt probleme,
adica cine a apelat, nu cred ca s-a Tntamplat sa sa aiba negajii.

Domnul consilier Radu Draqo9 Georgian

O.K. Am Tnteles

Domnul Pre$edinte Mitu Razvan - Aurel

va rog, doamna Comanici.

Doamna consilier Comanici Ancu ja Sorina

Dornnul pre9edinte, ma Tntorc un pic la cele 2000 de cereri, nu 9tiu
daca am auzit foarte bine, pentru toaletare, care sunt la cabinetul primarului,
am inteles bine?

Doamna Director Executiv Chirila Mihaela – Direc jia de Mediu

in 2 saptamani, va asigur ca toate se vor emite.

Doamna consilier Comanici Ancuja Sorina

Perfect! Voiam sa propun daca sunteji de acord sa sa facem o
informare sau o solicitare domnului primar general interimar 9i sa rugam sa
se apIece asupra acestor 2000 de cereri pentru ca din ce am injeles de la
dumneavoastra, acolo unde sunt urgente majore pericol, se vor, se
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semneaza cu prioritate, dar ma gandesc ca in cele 2000 de cereri pentru
toaletare 9i acolo cred ca sunt sunt solicitari importante 9i atunci v-a9
propune sa facem o solicitare domnului prirnar general, domnule pre9edinte
9i pentru aceste 2000 de de solicitari pentru toaletare, din partea cornisiei,
daca sunteti de acord.

Domnul Pre$edinte Mitu Razvan - Aurel

Eu sunt de acord. A9 propune daca sunteji de acord tot a9a sa avem
in cele doua cele doua mii de solicitari, sa fie cumva Tn ordinea priorita Iii
vizavi de urgen R, ca sa zic a9a, adica asta a9 ruga-o pe doamna Chiri A
Tmpreuna cu departamentul de specialitate sa creeze un mic un clasarnent
sa zic a9a Tn functie de urgen+e pentru cele 2000 de cereri.

Doamna consilier Comanici Ancu fa Sorina

Ma scuzaji. Propunerea ar fi 9i a9a ar fi normal sa se ia in ordinea
depunerilor ca 9i data, ca sunt probabil unele din 2004, 2003, fiind 2000 de
cereri, se iau in ordinea Tnregistrarii, nu?

Doamna Director Executiv Chirita Mihaela – Directia de Mediu

... cu domnul Bujduveanu 9i respectiv cu domnul Administrator
Public, care ne coordoneaza, de asta va ziceam, ca s-ar putea sa primesc
eu delegare ... defri9ari am semnat 3000 intro luna, ... deci nu sunt
probleme.

Doamna consilier Comanici Ancu+a Sorina

Perfect! A9teptam dispozi jia domnului primar general pentru a va da
dumneavoastra dreptul de semnatura. Mul+urnesc mult de tot.
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Domnul Pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

Muljumesc. O sa va rog sa ne apropiern de final pentru ca la 9:30 ne-
au informat colegii ca este o alta 9edin la de comisie.

va rog, domnule Radu.

Domnul consilier Radu Draqo9 - Georgian

Ca sa Tnchei ce am discutat mai devreme, cred ca ar fi important sa
cerem catre primariile de sector acolo unde a intervenit, mai ales in cazul
defri9arilor 9i noi n-am fost informaji despre asta, cred ca trebuie sa 9tirn
unde s-a intervenit 9i asta ma gandesc ca acolo unde am defri9at, trebuie sa
9i trebuie sa 9i punem ceva Tn Ioc 91 cred ca noi ar trebui sa 9tim unde s-a
Tntamplat asta. Ar trebui sa cereti catre sectoare rugaminte sa faceji cerere
sa sa ne informeze unde s-au Tntamplat aceste defri9ari.

Doamna Director Executiv Chirita Mihaela – Directia de Mediu

Sigur... 9tiu ca am 9i facut deja cateva adrese pentru ca ... e obliga jia
de plantare Tn compensare Tn momentul Tn care taie arborii.

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan - Aurel

va multumesc frumos pentru prezenta.

va multumim doamna Chirita pentru lamuriri 9i declar 9edin ja Tnchisa.

O zi frumoasa. Numai bine si ne auzim.

Sedinta comisiei s-a Tncheiat Ia ora 9:25.

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de sistemul de vot online cu aplicajia integrata Slido.

PRESEDINTE
MITU R. N - AUREL

SECRETAR
TURMAC ADRIAN

-k =.
/-

JJ/


